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Číslo 9, ročník 2023, vydává Základní škola J. J. Ryby, Rožmitál p. Tř. 

Okénko školy 

 

Červen 

 

I když je už konec 

a zazvonil zvonec. 

Máte kapesník zmočený 

z toho všeho „loučení”. 

Začíná dlouhá přestávka. 

V září nás popadne škytavka. 

Před školou se sejdeme 

a spolu zase budeme? 

 

K. Possová, 9. B 

Ozdravný pobyt na Šumavě 

Dne 29. května se osmý i devátý ročník vydal na pětidenní pobyt na Šumavě v 

Nových Hutích. Po příjezdu do hotelu Kodrea jsme si prohlédli areál, ubytovali 

se a hned odpoledne jsme se vydali do lanového centra na Zadově. Nejprve jsme 

si pozorně vyslechli důležitou instruktáž k následovnému šplhání v korunách 

stromů. Záleželo na naší síle a kondičce, jaké úrovně jsme v lezení dosáhli. 

Výzvu jsme zvládli s přehledem, většina skončila jako tzv.  půlkař, byli mezi 

námi i tací, kteří si vyšplhali i úroveň lezce. Celý zbytek pobytu byl zaměřen 

na turistiku. Z rozhledny zadovského skokanského můstku jsme se kochali 

šumavskou krajinou.  Cestou do Borové Lady jsme navštívili krásnou Chalupskou 

slať, kde jsme s pomocí aplikace v mobilu určovali chráněné rostliny. 

Nejnáročnější byl celodenní výlet do Kvildy, který ale stál za to! Ve vyhlášené 

cukrárně jsme nabrali dostatek sil k cestě zpátky kolem jeleního výběhu. 

„Slabé kusy“ mohly jet nazpátek autobusem, ale to jsme my rozhodně nebyli. I 

náš poslední den měl program. Cestou do našich domovů jsme se zastavili na 

Srní a prošli jsme si výběh s vlky. Krátký rozchod ve Strakonicích byl tečkou 

za naším několikadenním výletem.  Během stráveného času na Šumavě pro nás paní 

učitelky pořádaly nejrůznější skupinové aktivity, které jsme si velmi užili. 

Užili jsme si i diskotéku, které se zúčastnila většina účastníků výletu. Domů 

jsme se všichni vrátili sice unavení, ale se spoustou zážitků a vzpomínek. Už 

teď se těšíme na další výlet.                                                                                        

Sára Matejovičová a Anna Červená, 8. A 
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V pátek 5. května vyrazily obě třídy devátého ročníku na  

Škola v přírodě ve Střelských Hošticích 

Na školu v přírodě jsme jeli do Střelských Hoštic. Bylo tam krásně, svítilo 

sluníčko, hráli jsme hry a koupali se v Otavě. Navštívili jsme plavecký 

bazén v Horažďovicích, ekocentrum Proud, věž Rumpál ve Strakonicích a 

expozici ČZ v muzeu Pootaví. Měli jsme dobře zajištěnou zábavu a často jsme 

chodili do herny. Jídlo tam bylo vynikající. Vůbec jsme se neučili, protože 

máme skvělou paní učitelku. 

                          J. Brotánková, A. Huttrová a A. Minářová z 5. A 
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Dne 6. 6. 2023 proběhl na naší škole projektový den s Armádou 

České republiky, který podpořil také sbor dobrovolných hasičů 

města Rožmitál pod Třemšínem pod vedením Milana Poláka. V průběhu 

dne se naši žáci vystřídali na šesti 

stanovištích s technikou, vojenskou 

výzbrojí a výstrojí, proběhla také 

prezentace AČR, děti si vyslechly 

problematiku týkající se chemických 

havárií a vyzkoušely si střelbu 

(airsoft) na střeleckém stanovišti. 

Na koupališti pro ně byla připravena 

ukázka techniky používané sborem 

dobrovolných hasičů města Rožmitál 

pod Třemšínem. Dětem i pedagogům se 

akce velmi líbila a některé žáky 

osmých ročníků namotivovala ke studiu 

na střední vojenské škole. Věříme, že 

projektový den POKOS bude probíhat i 

v následujících letech. Velké 

poděkování patří také našim 

dobrovolným hasičům města Rožmitál 

pod Třemšínem.                                                                                                                     

Mgr. Petra Kropáčková 

Projektový den „POKOS“ 
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V úterý 6. června jsme šli na koupaliště, kde nás čekali hasiči. 

Ukázali nám hasičská auta a pověděli nám, jak jejich práce 

vypadá. Program byl bohužel narušen důležitým telefonátem. 

Hasiči okamžitě naskákali do aut a s houkáním odjeli k nahlášené 

dopravní nehodě. Sice jsme se nedozvěděli všechno, ale zato jsme 

viděli výjezd. Vrátili jsme se do školy. Po svačině jsme se šli 

podívat do malé tělocvičny, kde nám jeden voják ukazoval zbraně. 

A pak jsme si mohli vyzkoušet, jak se sedí ve vojenském autě. 

Byl to super den. 

                           Maya Pánková a Ema Henklová, 4. A 
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Ve středu 31. 5. jely třídy 7. A a 7. B na 

připravený program do Čechovy stodoly. 

Nejdříve bylo představení dravců a následně 

ukázka krmení. Někteří z nás se i aktivně 

zapojili. Po krátké pauze na svačinu jsme 

měli rozdělený program, jedna třída šla na 

povídání o českých pověstech a druhá kreslit 

praotce Čecha. Příjemným zpestřením byla 

veliká zmrzlina a objednané palačinky se 

šlehačkou. Domů jsme si vezli i spoustu 

suvenýrů.        
 

Monika Bímonová, 7. A 

 

 

 

 

                                                                                        

Monika Bímonová, 7. A 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Čechova stodola pro 7. ročník 

Dne 8. června jsme navštívili Království lesa na Lipně. Po dlouhé cestě 

jsme dorazili na parkoviště, odkud jsme jeli lanovkou nahoru do Království 

lesa, kde se nachází několik desítek atrakcí, lesní ZOO, tvořivé dílničky 

a mnoho dalších herních prvků. Nejnavštěvovanější atrakcí byly trampolíny 

a prolézačky, na kterých jsme se všichni vyřádili. Komu vyhládlo, navštívil 

restauraci v areálu. Ostatní se vrhli do obchodu se suvenýry. V Království 

lesa jsme strávili tři hodiny. Poté jsme se vrátili zpět na parkoviště, kde 

na nás čekal autobus. Po cestě zpátky domů jsme se zastavili v KFC v Písku. 

Domů jsme dojeli kolem sedmé hodiny. Všichni jsme si to moc užili.  

Děkujeme paním učitelkám a asistentkám za skvělý výlet. 

Eva Morávková(6. A) 

Království lesa Lipno 
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Dny 9. a 10. června strávila 7. B na vodě. Cesta vlakem z Březnice 

do Veselí nad Lužnicí pěkně uběhla. Do kempu Krkavec jsme šli 

pěšky asi 4 km. V kempu byly menší, ale hezké chatky, volejbalové 

hřiště a pingpongový stůl. Odpoledne jsme šli trénovat na 

Nežárku. Dostali jsme pádla a vesty. Víťa s Pavlem, což byli 

naši instruktoři, nám vše vysvětlili a ukázali. Poté dostala 

každá dvojice loď. Nedaleko byl ostrov, který jsme museli dvakrát 

objet. Ráno hned po snídani jsme vyrazili autobusem na Ztracený 

ostrov, kde začala naše třinácti kilometrová výprava. Naše první 

zastávka byla u jezu Metel. Všichni zde dostali balíček se 

svačinou. Přes vodu byla písečná pláž, kde jsme se nejvíce 

vyřádili. Pak jsme vyrazili dál. Před námi byl jez Skalka, který 

jsme všichni sjeli bez problému. Ke konci plavby jsme začali 

hrát hru, při které jsme spojili všechny lodě a museli jsme po 

nich přejít. Největší problém byl, že začalo pršet a pěkně to 

klouzalo. Bylo několik dobrovolníků. Někteří to zvládli bez 

pádu, jiní skončili ve vodě. Nakonec jsme přemluvili i paní 

učitelku Svobodovou. No a potom už jsme byli zase v kempu. Měli 

jsme asi hodinu na dobalení věcí a douklizení chatky a, jelikož 

hodně pršelo, nás odvezli na nádraží. Na tento úžasný výlet 

budeme vzpomínat ještě dlouho. A moc děkujeme paní učitelce 

Svobodové a panu učiteli Švachovi, že s námi jeli.                                                                                                                            

Tereza Králová, 7. B 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Výlet na vodě 
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Projekt „Kam chceš dojít“ 

I letos se žáci osmých ročníků zapojili do projektu "Kam chceš dojít", 

který pro ně připravila Policie ČR ve spolupráci s příbramskou věznicí 

Bytíz. V první části jim byly nejprve formou prezentace představeny druhy 

návykových látek a také trestná činnost s nimi spojená. Vždy je lepší, když 

jim o těchto věcech poví lidé, kteří v tomto oboru pracují. V rámci výchovy 

k občanství jsme si přečetli dopisy, které pro ně připravili sami vězni. 

Diskutovali jsme o nich a vytvořili několik otázek. V druhé části přijeli 

zaměstnanci věznice, kteří nám přivezli video, na kterém mohli vidět a 

slyšet samotného vězně, který odpovídal na dotazy žáků. Velmi zajímavá byla 

prezentace a diskuze s terapeutem Bc. Petrem Mikšíkem a speciálním pedagogem 

por. Mgr. Lukášem Králíčkem. Třetí částí projektu byla návštěva věznice 

Bytíz. Ta byla pro žáky asi nejzajímavější a nejpřínosnější.  Tímto chceme 

poděkovat oběma subjektům, že nás do tohoto projektu zapojily a oběma pánům, 

že nám věnovali tolik svého času a doufáme v další spolupráci. 

        Mgr. Oldřiška Ptáčková 

V pátek 23. 6. jsme jako 7. A a 7. B vyrazili na výlet do Prahy. V 7:30 

byl odjezd od školy. V Praze jsme rovnou zamířili na Staroměstské náměstí, 

kde jsme se podívali na Pražský orloj. Hned poté jsme se rozdělili na 

třídy a jedna šla do muzea Karlova mostu a druhá na projížďku po Vltavě. 

Po dvou hodinách vyčerpávajícího programu jsme se pěšky vydali přes Karlův 

most na Smíchov. Měli jsme hodinový rozchod, který si všichni moc užili, 

a hned pak jsme vyrazili domů. Tento výlet se všem líbil, a dokonce jsme 

neměli ani žádný problém, a tak doufáme, že si to zopakujeme i příští rok.  

 Tereza Kotlaříková, 7. B 

Výlet do Prahy 
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Dne 8. června jsme jeli na 

dopravní hřiště do Příbrami, kde 

na nás čekal instruktor s koly. 

Helmu jsme si každý přivezl svou. 

Učili jsme se, jak se chovat na 

různých křižovatkách. Zpočátku 

jsme dělali mnoho chyb, ale 

postupem času jsme se zlepšovali. 

Pak jsme psali testy. Ti nejlepší 

získali průkaz cyklisty. Moc nás 

to bavilo.  

J. Cigánek, 4. A 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

I na konci školního roku jsme výletovali a užili si zajímavé 

akce. V pondělí 26. června jsme několik hodin strávili na 

komentované prohlídce po tržnici SAPA. Do přirozeného prostředí 

Vietnamců nás nechala nahlédnout paní Zdeňka Dubová se svým synem 

Pavlem ze společnosti INFO – DRÁČEK. Ochutnali jsme i vietnamské 

jídlo, posezení ve vietnamské restauraci byl opravdu zážitek.  

Znalosti o 1. světové válce jsme si rozšířili v Podbrdském muzeu. 

Pan Mgr. R. Šimek nás seznámil s historií dnes již zaniklého, 

typicky podbrdského, cvočkařského řemesla. V muzeu jsme si zas 

jiný den vyzvedli mapy a vyrazili městem na putování po 

prvorepublikových hospodách. Měli jsme radost, že jsme všech 15 

hospodských zastavení našli. Vycházku jsme zakončili výbornou 

zmrzlinou v cukrárně u zámku. Už teď se do Podbrdského muzea 

těšíme v září na interaktivní expozici „Historické cukrárny“. V 

muzeu se nám vždy líbí, 

děkujeme za všechny akce a 

všem zaměstnancům přeje 

naše třída 8. A s paní 

učitelkou Bártlovou krásné 

léto, užijte si zaslouženou 

dovolenou. 

A. Červená a              

S. Matejovičová 

 

 

Dopravní hřiště 

Červnové výlety třídy 8. A 
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Ve dnech 19. – 21. 6. si 

žáci 3. a 4. ročníku užili 

pobyt v přírodě na 

Sobeňáku. Děti plnily různé 

úkoly, hrály hry, vydaly se 

pěšky na koupaliště do 

Nepomuku, vyrobily si 

trička na památku, ukázaly 

svou odvahu na noční 

stezce… Jako překvapení pro 

ně byla ukázka a svezení na 

koních od manželů 

Fousových, kterým patří velké poděkování. 

 

 

 

 

 

Počátkem června zvládli naši deváťáci ještě dvoudenní exkurzi s 

cestovní kanceláří JH Travel. V brzkých ranních hodinách jsme 

odjeli do města Salzburg. Prohlídka města začala na zámku 

Mirabell, jehož zahrady jsou plné soch, plastik a květinových 

motivů. Poté jsme prošli Staré město, jež je chráněno Unescem. 

Lanovkou jsme se vyvezli na pevnost Hohensalzburg, odkud byl 

krásný výhled na město a okolní hory. Odpolední program jsme 

završili návštěvou Domu přírody, kde je mimo jiné 40 

nejkrásnějších akvárií v Evropě.  Po podvečerní procházce městem 

se už všichni těšili do hotelu, kde byla připravena teplá večeře. 

Druhý den po snídani jsme vyrazili na návštěvu solného dolu v 

Berchtesgadenu. Tam na nás čekala jízda po dřevěné skluzavce, 

projížďka po podzemním solném jezeře a přednáška o vzniku soli 

a její těžbě v dobách minulých a dnes. V poledne jsme speciálně 

upravenými autobusy vyjeli k Hitlerovu Orlímu hnízdu. Počasí nám 

naštěstí přálo, a tak se nám z terasy otevřel nádherný výhled na 

alpské velikány. Výlet jsme zakončili procházkou u Královského 

jezera, které je svou hloubkou 190 m jedno z nejhlubších jezer 

Německa. Celá exkurze byla doplňována naučným výkladem paní 

průvodkyně. Doufám, že si všichni výlet užili.  

                                                                          

Za účastníky zájezdu Mgr. Anna Červená 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Škola v přírodě na Soběňáku 

Salzburg a Berchtesgaden 
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Další školní rok je bleskově za námi. Doufám, že si naši deváťáci 

své poslední dny na základní škole užili.  Letos jsme se 

rozloučili s 51 žáky. Své štěstí při přijímacím řízení na 

víceleté gymnázium zkusili také 3 žáci z pátého ročníku. Po 

úspěšném výsledku se 2 z nich pro tuto studijní cestu rozhodli. 

Převážná většina žáků se celý rok na přijímací řízení pečlivě 

připravovala. Ve dvou dubnových termínech se konaly zkoušky z 

českého jazyka a matematiky, které museli všichni zájemci o 

maturitní studium povinně absolvovat. Během celého roku všichni 

sbírali informace a vybírali školy nebo učiliště pro své další 

studium.  Na podzim se zúčastnili zajímavé besedy s pracovnicemi 

úřadu práce, které je podrobně informovaly o situaci na trhu 

práce a představily jim obory, o které je v současnosti největší 

zájem. Letos se po dvouleté coronavirové pauze vrátila mezi žáky 

a jejich rodiče i naše tradiční burza škol. Přijeli nás navštívit 

zástupci SOŠ a SOU, kteří představili žákům možnosti studia na 

středních školách. V letošním roce proběhla nově v 9. ročníku 

tři navazující setkání s karierovým poradcem, který se žáky 

dvakrát cíleně pracoval ve skupinovém bloku a jedenkrát měli 

žáci možnost využít individuální konzultace.  Deváťáci také 

zkusili navštívit vybrané školy při dnech otevřených dveří. 

Někteří z nich měli o svém budoucím povolání jasno ihned, někteří 

dlouho rozmýšleli, kam vlastně 1. září jejich kroky povedou. 

Bohužel se také v mnohých případech naplnily obavy žáků a jejich 

rodičů, protože ve velmi početném ročníku nebyla celá řada 

deváťáků přijata na žádnou školu ke studiu z kapacitních důvodů. 

Mnozí také přecenili své síly a podali přihlášku na školu, kde 

bylo přijímací řízení nad jejich možnosti. A tak přišlo na řadu 

odvolání či další kolo přijímacího řízení a dlouhé čekání. 

Nakonec byli téměř všichni ke studiu přijati. Na klasický tříletý 

učební obor odchází 8 žáků, 42 žáků úspěšně složilo přijímací 

zkoušky a budou pokračovat ve studiu na střední škole s 

maturitou.  Pevně věříme, že si všichni naši žáci vybrali 

správně, že se jim bude na nových školách a učilištích líbit a 

že budou při svém dalším studiu úspěšní.   

A jaké obory žáci nejvíce vybírali?   

Čtyřleté studijní obory s maturitou:  

gymnázium – 3 žáci, zdravotnické lyceum – 5 žáků, praktická 

sestra – 5 žáků, masér – 2 žáci, elektrotechnika – 3 žáci, 

strojírenství – 1 žák, informační technologie – 5 žáků, vnitřní 

prostředí budov – 1 žák, agropodnikání – 2 žáci, cestovní ruch 

– 2 žáci, hotelnictví – 1 žák, obchodní akademie – 1 žák, 

ekonomické lyceum – 2 žáci, pedagogické lyceum – 6 žáků, operátor 

dřevařské výroby – 1 žák, aplikovaná chemie – 1 žák, filmová a 

televizní tvorba – 1 žák 

Tříleté učební osoby s výučním listem 

automechanik – 3 žáci, elektrikář 2 žáci, aranžér – 1 žák, 

zemědělec-farmář – 1 žák, kuchař-číšník – 1 žák 

         Mgr. Anna Červená 

Výsledky přijímacího řízení na ZŠ J. J. Ryby ve 

školním roce 2022/2023 



 

 11 

 

Už tradičně uspořádali učitelé tělesné výchovy pro žáky na závěr 

školní roku fotbalový turnaj tříd. Hráči se ve škole, v hodinách 

TV i mimo ně ve svém volném čase, poslední měsíc pečlivě 

připravovali na fotbalové klání. A na hřišti to bylo vidět. Při 

samotném turnaji jsme sledovali výborné výkony tříd a jejich 

fotbalistů. Zápasy byly vyrovnané a mnohdy rozhodovalo štěstí. 

V některých utkáních došlo i na pokutové kopy.                                                                                            

V nejmladší kategorii, mezi prvními a druhými třídami, na vítězný 

stupínek nejvýše vystoupila třída 2. B. Na druhém místě se 

umístila třída 1. A a třetí příčku obsadila 2. A.                                

V kategorii 3. až 5. tříd se na prvním místě umístila třída 5. 

A, která potvrdila roli velkého favorita. Ve finále jim 

vzdorovala 5. B, která se nakonec musela spokojit s druhým 

místem. Pořadí na stupních vítězů uzavřela třída 3. A, která 

byla svými výsledky a herním projevem příjemným překvapením 

turnaje.                                                                                                                                                                  

Žáci druhého stupně svůj turnaj rozehráli o den později. Třídy 

byly rozděleny do dvou skupin. Ve skupině A hráli „áčkové“ třídy, 

ve skupině B „béčka“.  Už na začátku turnaje, mezi největší 

adepty na vítězství, byla pasována třída 9. A, která obhajovala 

loňský triumf. Roli favorita do puntíku splnila a po výborných 

výkonech dosáhla na vítězný pohár, který je jen putovní, a tak 

ho budou mít v držení pouze tři dny. Na druhém místě skončila 

7.B, která se do finále probojovala i díky dvěma výhrám na 

pokutové kopy. Na třetím místě se s pěkným kolektivním výkonem 

a pevnými nervy při proměňování penalt, protože až devátá 

rozhodla o vítězství nad třídou 9. B, umístila třída 8. A. 

Konečnou čtvrtou pozici pak získala 9. B. Děkujeme všem hráčům 

za vzorné vystupování a chování na hřišti a za sportovní výkony. 

Do dalšího školního roku přejeme všem hodně úspěchů a deváťákům 

ať se jim daří na nových školách, kam po prázdninách nastoupí.                                                                                                              

Za kabinet Tv Petr Švach                                                                                                                                                                                                                   

 

 

 

 

 

 

 

 

Fotbalový turnaj 
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Dětský den jsme si zpestřili přípravou zmrzlinových pohárů. 

Domluvili jsme se ve skupinkách, kdo co přinese. Někdo koupil 

zmrzlinu, někdo ovoce, jiný šlehačku plus další věci na ozdobu. 

Šli jsme do kuchyňky a vrhli se na výrobu těch nejlepších pohárů. 

Podařilo se a moc jsme si pochutnali. 

Ella Pavlíková a Kája Němcová, 4.A 

 

 

 

 

 

 

Prvního června jsme si mohli do školy přinést jakoukoliv hračku. 

Sofie přinesla velkého medvěda. Když ho uviděla paní učitelka, 

řekla, že máme nového spolužáka. A protože neběhal po chodbě, 

nepral se, ani nevyrušoval, dostal na konci vyučování jedničku 

z chování. 

Sofie, Saša a Nasťa, 4.A 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Příprava zmrzlinových pohárů 

Den dětí  
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V posledním měsíci červnu jsme věnovali svoji pozornost lesním 

rostlinám. Díky webovým stránkám, které mají Vojenské lesy a 

statky připravené pro děti (Hry a kvízy – Vojenské lesy a statky 

dětem (vls.cz), jsme mohli ověřovat svoje znalosti z oblasti 

lesních dřevin a bylin prostřednictvím interaktivních kvízů. 

Nezapomněli jsme ani na ptáky, jejichž určování jsme si 

procvičovali na siluetách jejich těl na obloze namalovaných v 

pracovních listech. Ani v červnu nechyběly hry, které jsou vždy 

důležitou součástí našich setkání. Na jedné z posledních schůzek 

jsme používali kartičky, na kterých byly napsány „záludné“ 

úkoly. Ne každý z nás byl natolik pohotový, aby splnil všechna 

zadání. Měsíc utekl jak voda a nás čekal poslední červnový den 

ve škole při jehož příležitosti obdrželi 4 naši členové Ekospojek 

z rukou vedení školy knižní odměny.  Ocenění si převzali 2 naši 

dlouholetí členové Ekospojek deváťáci Václav Kubiš a David 

Pospíšil, které naše řady opouští stejně jako jejich mladší člen 

našeho ekotýmu Šimon Hrdina z 5.A, přičemž všechny čeká přechod 

na nové školy. Všem odcházejícím členům přejeme hodně štěstí a 

úspěchů na nových působištích. Trojlístek obdarovaných doplňuje 

členka Ekospojek Monika Bímonová ze 7.A, která obdržela svojí 

knižní odměnu za svou svědomitou a pečlivou práci v týmu 

Ekospojek. Na závěr nezbývá nic jiného než poděkovat všem členům 

Ekospojek za celoroční práci a popřát všem hezké prázdniny.                                                                                            

Ekospojky – ekotým ZŠ J. J. Ryby Rožmitál pod Třemšínem  

 

Johana Matějková ze 6.A při třídění keřů na jarní nebo letní 

druhy (kvíz na webových stránkách vls.cz) 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Červnové okénko Ekospojek 
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Tadeáš Hrdina (3.A) se svým bratrem Šimonem Hrdinou (5.A) 

odpovídá na úkoly napsané na kartičce.  

 

Spolužáci Václav Kubiš (zástupce prezidenta Ekospojek) a David 

Pospíšil (prezident Ekospojek) z 9.B při určování rodového 

jména ptáka dle siluety na obloze 

Naši nejaktivnější členové Ekospojek při přebírání knižních 

odměn za práci v ekotýmu na slavnostním zakončení školního 

roku 2022/2023 - David Pospíšil z 9.B (prezident Ekospojek), 

Václav Kubiš z 9.B (zástupce prezidenta Ekospojek), Monika 

Bímonová ze 7.A, Šimon Hrdina z 5.A.  

 

 

 

  

 

 

 

 

 



 

 15 

 

8.A - Natálie Davidová, Eliška 

Janoušková ze Vševil, Tereza 

Kadeřábková  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

      8.A – NGO Thuy Linh, Markéta   

        Červená, Michaela Dupáková 

 

 

 

 

 

8.B – Dominik 

Fous, Jan 

Vlas, Lukáš 

Sýkora 

 

 

 

 

 

 

 

8.B – nahoře: Matěj Slánička, Lubor Vaško; 

dole: Josef Novotný, Marek Tomčík 

 

 

 

 

8.B – Matyáš Vondra, Veronika Pečená, Patrik Španihel; nahoře: 

Ladislav Pajkert; v pozadí: Vanessa Petrovicová, Amálie 

Skopečková 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Chemické pokusy s acidobazickým indikátorem z 

červeného zelí 
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8.B - Jaroslav Soro, Jarizko       9.A – Jakub Jarolím Zeisek, 

      Dmitro, Radek Zeman                Vojtěch Berka 

 

 

 

9.A – Jan Svoboda, Michal 

Mazánek 

 

           9.A – Jan Jedlička 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

9.A – Anežka Zemková, Tereza Koptíková, 

Eliška Fořtová, Šárka Stoklasová 

 

 

 

9.A – Marek Havel, Tomáš Blažek, 

Václav Peroutka 
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Na začátku školního roku ukázali deváťáci prvňáčkům, že 

písmenek není třeba se bát a kdo se je naučí, může krásně 

číst, a i divadlo hrát. Devátá A i B nacvičili pro začínající 

čtenáře několik pohádek jako scénické čtení. Na konci školního 

roku se prvňáci pochlubili, jak krásně se číst naučili a pro 

„devítky“ si také nacvičili pohádku – četli a hráli O veliké 

řepě. K tomu i zazpívali několik krásných písniček nejen o 

písmenkách. Nejeden deváťák byl dojatý a prvňáci sklidili 

obrovský aplaus.  

 

 

 

 

 

 

 

Prvňáčci čtou deváťákům 
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Poslední předprázdninové dny trávily třídy nejen doděláváním 

posledních třídnických prací, vybíráním učebnic, ale vyrážely 

také na procházky do okolí. Zde najdete několik fotostřípků 

z těchto slunných dnů. 

 

8. B vyrazila na zdravovědu na Obžeru 

 
6. A a 6. B šly na Bílou skálu pracovat s buzolou a pak 

opékaly buřty za školou 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

Poslední školní dny 
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Chodili jsme se učit ven, kupovat zmrzlinu… 

 

 
 
Zástupci parlamentu Rybičky a Ekospojek navštívili v rámci CO2 

ligy Senát ČR 
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   30. června jsme slavnostně zakončili školní rok 2022/2023.  

 

Po dvou letech jsme se konečně mohli naplno věnovat výuce a 

dalším školním aktivitám bez jakýchkoli omezení. Ministerstvo 

školství v rámci Národního plánu doučování poskytlo i tento rok 

finance na odstraňování negativních dopadů způsobených výpadkem 

výuky během pandemie. Celý rok jsme nabízeli doučování zaměřené 

podle potřeby a zájmu žáků především na stěžejní předměty. 
Jako téma roku jsme si zvolili „Škola – místo setkávání a 

vzájemné spolupráce“. Snažili jsme se realizovat aktivity, při 

kterých žáci spolupracovali, vzájemně si pomáhali, společně 

vyráželi na exkurze a výlety, rozvíjeli ekologické dovednosti, 

připravovali kulturní vystoupení, soutěžili. Žáci 7. ročníku 

strávili společné chvíle na lyžařském výcviku na Šumavě, žáci 1. 

stupně si závěr školního roku zpestřili vícedenními pobyty na 

škole v přírodě, nově jsme zařadili poznávací zájezdy do Německa 

a Rakouska.  

Zamýšleli jsme se nad budoucím směřováním činnosti školy a 

možnostmi spolupráce s dalšími školami a institucemi nejen z 

našeho regionu. Naše záměry jsme shrnuli do projektové žádosti 

o zařazení naší školy do Sítě přidružených škol UNESCO v České 

republice, kterou jsme podali letos v dubnu. Nyní čekáme, jestli 

náš projekt splní požadavky pro přijetí. 

Vzájemná setkání a rozvoj spolupráce nám umožnil i projekt 

„Modernizace výuky s využitím digitálních technologií“. Během 

roku jsme několikrát přivítali děti z Mateřské školy Rožmitál p. 

Tř. a Mateřské školy Vranovice, dále pak také žáky ze Základní 

školy Hvožďany a Základní školy Věšín. V rámci udržitelnosti 

projektu pro ně připravujeme hodiny anglického jazyka v 

moderních jazykových laboratořích a pokusy v přírodovědné 

pracovně. Vždy přidáme i něco navíc, např. divadelní vystoupení 

nebo sportovní aktivity.  

Závěrečné slovo vedení školy 
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Od září 2022 jsme začali realizovat dvouletý projekt „Rozvoj 

dovedností pro 21. století inovativními výukovými metodami“ 

finančně podpořený z Operačního programu Jan Amos Komenský. 

Cílem zvolených aktivit je osobnostní a sociální rozvoj žáků a 

jejich podpora v rozvoji znalostí a dovedností s využitím 

inovativních forem výuky a netradičních vzdělávacích metod a 

strategií, které vedou žáky k rozvoji kreativity, talentu a 

samostatnosti. Finanční dotace umožnila zvýšit počet exkurzí a 

projektových dnů. Žáci navštívili např. Techmanii v Plzni, 

Techak v Březnici, Koněpruské jeskyně, Točník, Čechovu stodolu, 

Hornické muzeum v Příbrami, park Mirakulum, Terezín, Lidice, 

Památník Vojna, Památník Karla Čapka ve Strži, Národní divadlo, 

Trilopark v Praze, Svatou Horu. Žáci 8. a 9. ročníku strávili 

sportovně vzdělávací týden na Šumavě. V rámci aktivit projektu 

se mohli žáci také zdokonalovat v logickém myšlení, čtenářské 

gramotnosti i v cizích jazycích. Několik žáků využilo možnost 

připravit se na mezinárodní zkoušku Cambridge exams for Flyers. 

Tento školní rok byla naše škola zařazena na seznam škol určených 

pro jazykovou přípravu cizinců. Získali jsme tak prostředky na 

financování jazykové přípravy žáků z Ukrajiny. Podle úrovně 

znalosti češtiny jsme děti rozdělili na 3 skupiny, v nichž 

probíhala po celý školní rok diferencovaná výuka českého jazyka 

v rozsahu více než 100 hodin. Znalost jazyka země pobytu je 

základním předpokladem úspěšné integrace dětí a žáků s cizím 

státním občanstvím. Nedostatečná znalost českého jazyka má 

negativní dopad na školní úspěšnost, možnosti dalšího vzdělávání 

a následné uplatnění na trhu práce. Na adaptaci ukrajinských 

žáků se k nám do školy přijeli podívat zástupci Dětského fondu 

při OSN – UNICEF. Zajímali se o to, jak děti zvládají výuku, a 

to nejen českého jazyka, jak je přijali naši žáci. Ve škole nám 

se začleněním ukrajinských žáků do školního prostředí, kolektivu 

tříd a s jejich zapojením do výuky velmi pomáhají dvě ukrajinské 

asistentky, jejichž studium asistenta pedagoga organizace 

Dětského fondu UNICEF podpořila.  
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Opět jsme byli úspěšní v ekologické oblasti. Pokračovali jsme v 

programu Recyklohraní aneb Ukliďme si svět. Z 1700 zapojených 

škol jsme se v celoroční hře umístili na 26. místě v republice 

a v rámci Středočeského kraje na 2. místě. Během školního roku 

jsme plnili vyhlášené úkoly, sbírali baterie, elektrospotřebiče 

a staré mobily. 

Žáci 9. ročníku se po loňském úspěchu znovu zapojili do 

celoročního školního programu o ochraně klimatu CO2 ligy. V rámci 

programu plnili mise na záchranu planety, např. hledali v našem 

okolí místa ohrožená povodní nebo naopak suchem. Z více než 120 

přihlášených škol bylo vybráno 11 nejlepších týmů, které 

představily svou celoroční práci na závěrečné konferenci ve 

slavnostním prostředí Senátu. A náš tým byl mezi nimi. Úspěchy 

v obou programech jsme získali především díky koordinátorce EVVO 

p. uč. Sladovníkové. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Jako Ekoškola se snažíme o ekologický provoz, třídíme odpad, 

pořádáme sběrové týdny. Hlavní podíl na ekologických aktivitách 

mají členové ekotýmu.  

 Opět jsme se zapojili do různých humanitárních akcí. V rámci 

celostátní akce Český den proti rakovině jsme prodávali kytičky 

měsíčku lékařského, prodejem vánočních výrobků jsme přispěli do 

nadačního fondu DOBRÝ ANDĚL.  

Naši žáci se celý rok zapojovali do různých soutěží. V 

matematické soutěži Klokan Nela Meleková ze 7. B obsadila 3. 

místo ve Středočeském kraji, Lukáš Jeníček z 8. A získal krásné 

2. místo v okresním kole Matematické olympiády. Na předních 

místech se umístilo několik našich žáků v okresním kole 

Pythagoriády. Lukáš Jeníček dosáhl vynikající výsledek i v 

okresním kole Biologické olympiády a z 2. místa postoupil do 

krajského kola. Do krajského kola Logické olympiády z 2 344 žáků 

Středočeského kraje postoupila mezi 50 nejlepšími i naše Barbora 

Částková z 5. A.  

V literární a výtvarné soutěži Pardubické střípky, kterou 

každoročně vyhlašuje Krajská knihovna v Pardubicích a Středisko 

východočeských spisovatelů se s básní Popelka umístila Jana 

Částková ze 7. A na 1. místě. V oblasti prózy se zadařilo Lukáši 
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Jeníčkovi z 8. A, obsadil ve své kategorii krásné 3. místo. Lukáš 

Jeníček byl úspěšný i v literární části soutěže Požární ochrana 

očima dětí a mládeže, v které obsadil opět krásné 3. místo. Ve 

výtvarné části zmiňované soutěže získala 1. místo Nela Meleková 

ze 7. B. 

Úspěchy jsme slavili i ve sportu. Mladší děvčata mile překvapila 

krásným 2. místem v okresním kole ve florbalu.  

Aktivně po celý rok připravoval pro své spolužáky mnoho akcí 

žákovský parlament Rybičky, který je součástí projektu Hrdé 

školy. Ke zdařilým akcím patřil např. lampionový pochod k mohyle 

J. J. Ryby, soutěž Škola má talent, MasterChef, karneval, 

diskotéka, parlamentní kavárna, sbírka plyšáků pro ORL Příbram, 

palačinkový běh, sbírka pro psí útulek v Borovně. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Jsme si vědomi, že díky vstřícnému postoji města – zřizovatele 

školy, máme výborné podmínky pro výuku. Škola je udržovaná, bez 

prodlev jsou prováděny všechny potřebné opravy. Jsme rádi, že 

škola patří mezi priority města a za tento přístup děkujeme.  

Dále bych chtěla poděkovat za spolupráci školské radě, Městskému 

kulturnímu středisku, Centru celoživotního vzdělávání s 

knihovnou manželů Tomanových, Podbrdskému muzeu, TJ Spartak za 

spolupráci při sportovních soutěžích, ZUŠ J. J. Ryby, Technickým 

službám města, zaměstnancům školní restaurace, sponzorům, dalším 

spolupracovníkům, rodičům a všem ostatním, kteří školu 

podporují. Věříme, že vzájemná spolupráce bude pokračovat i v 

příštím roce. Velký dík patří paní Havlové, která řadu let 

pracovala jako předsedkyně Klubu rodičů a přátel školy a 

připravovala krásné zahradní slavnosti. Ve škole už nebude mít 

žádné dítě, proto hledáme někoho z rodičů, kdo by na její práci 

v klubu navázal.  

Všem dětem, rodičům a příznivcům školy přejeme krásné prožití 

prázdnin, hodně sluníčka, pohody a radosti. 

PaedDr. Jana Bacíková, ředitelka školy 
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Vysvědčení a rozloučení s 9. AB 
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Těšíme se na Vás 4. září 2023!! 

Školní noviny, číslo 10, ročník 2023, vydává Základní škola J. J. Ryby 

Rožmitál pod Třemšínem jako své školní noviny.  Vychází 1x za měsíc.  

Redakce se vyhraňuje právo na zveřejňování příspěvků ve ŠN, právo zkrátit 

či odmítnou příspěvky a zodpovídá za vytištěný text.  Připravila                  

Mgr. Eliška Moravcová za podpory ostatních vyučujících, zástupců Ekospojek                   

a Školního parlamentu Rybičky.  Email: skolnicasopis@zsrozmital.cz  
školní interní uložiště Výměna-Učitelé-Třemšínské listy - Školáček 
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